
Přečetli jsme za vás

Když se rozhořela diskuse o tom, do které 
městské části by se měl přesunout tábor 
pro bezdomovce, většina pražských ob-
vodů je na svém území nechtěla. Podobně 
je tomu i v případě heren. 
Jenže primátor Bohuslav Svoboda přišel 
s nápadem, že by ve městě vytvořil jakési 
Las Vegas, tedy „čtvrti hazardu“ kam chce 
postupně vyhnat všechny hrací automaty 
z města. 
„Žádné nové hrací automaty nepovolíme 
a budu usilovat o to, aby hazard byl vyčle-
něn jen do určitých čtvrtí,“ popsal svůj plán 
pražský primátor Bohuslav Svoboda (ODS).
Jeho nápad zřejmě narazí u starostů měst-
ských částí. Na svém území by chtěl herny 
soustřeďovat jen málokdo.
„Podporuji úvahu výrazně omezit herny. 
Praha 11, město hazardu – totální nesmysl,“ 
reagoval na dotaz MF DNES starosta Prahy 11 
Dalibor Mlejnský (ODS).

PRAHA 5:
Herny mohly být
v ghettu za městem
Podle starosty Prahy 5 Radka Klímy (TOP 09) 
je návrh primátora Svobody velmi nešťastný.
Klíma však přišel s jinou myšlenkou, jak by se 
s hernami v Praze dalo naložit – za městem by 
mohlo vzniknout ghetto určené hernám.
„Městská část by tím byla velmi postižena. 
Pokud by to bylo jakési ghetto pro herny 

S V O B O D Ů V  P L Á N :

V metropoli chce mít Las Vegas
Primátor Bohuslav Svoboda se rozhodl bojovat s hernami v Praze. 
Nechce povolovat žádné další nové terminály. 
Zato plánuje vyhnat hrací automaty do čtvrti hazardu.
Starostům městských částí se však plán příliš nezamlouvá.

někde na okraji Prahy, tak si to možná do-
kážu představit. Rozhodně ale ne v městské 
části, nebo snad dokonce v jejím centru,“ 
uvedl Klíma. 
Zrovna tak proti by byla i Praha 4 či druhá 
městská část. 
Naopak starosta Prahy 10 Milan Richter pri-
mátorův návrh chápe, souhlasí i s vybráním 
některých lokalit.
„Zatím jsme žádnou diskusi na toto téma 
nevedli, ale rozumím tomu, že by byly ně-
jaké lokality, kam by se herny soustřeďo-
valy. Primárně samozřejmě nechci, aby se 
Praha 10 stala rájem hazardu, ale takovéto 
oblasti by v Praze vzniknout mohly,“ pře-
mýšlí starosta Richter.
Oldřich Lomecký (TOP 09), starosta první 
městské části, se však domnívá, že je to sice 

dobrý úmysl, ale prý nemá oporu v zákoně, 
a proto ho nelze uskutečnit. 
Primátor svůj nápad zveřejnil při projedná-
vání novely zákona o loteriích, o kterém nyní 
jedná Sněmovna. V případě, že by návrh
zákona byl schválen, obce by získaly větší 
pravomoci a mohly by omezit videolote-
rijní terminály. 
Zatím totiž videoloterijní  terminály povo-
luje ministerstvo fi nancí a obce tomu ne-
mohou zabránit. 
„Jsem přesvědčen, že návrh, který  zvýší pra-
vomoci obcí, projde,“ řekl po jednání šéf roz-
počtového výboru Pavel Suchánek z ODS.
Podle náměstka ministra fi nancí Tomáše 
Zídka však nebude možné tak omezit počet 
heren, nepůjde je totiž zrušit zpětně.  „Dosa-
vadní povolení by platila po celou dobu, na 
kterou byla vydána,“ řekl Zídek. 

Provozovatelé heren prý 
budou za čtvrti hazardu rádi
Jenže i na to má pražský primátor recept. 
„Počítáme s tím, že když obce větší pravo-
moci dostanou, budeme se snažit s provo-
zovateli heren dohodnout, aby dobrovolně 
ukončili provozování automatů tam, kde je 
v žádném případě nechceme – například 
v blízkosti škol,“ prohlásil Svoboda. 
Podle něj herny přistoupí na dohodu, pro-
tože takzvané „čtvrti hazardu“ by se jejich 
provozovatelům mohly zamlouvat.

Zdroj: Převzato z MF Dnes

Co říkají nápadu starostové
PRAHA 1:  Plán nelze uskutečnit
PRAHA 2, 4:  Nápad se jim nezamlouvá
PRAHA 5:  V centru herny nechceme, 
 na okraji Praha možná
PRAHA 7:  Nejprve chce jednat
PRAHA 10:  Umí si představit, že se vybe-
 rou lokality určené hernám
PRAHA 11:  Město hazardu ve své 
 městské části považují za 
 nesmysl

Zdroj: odpovědi vedení městských částí

Plán primátora vyhnat hrací automaty do čtvrtí 
hazardu se starostům městských částí příliš 
nezamlouvá. Na svém území by soustře�ovat
herny chtěl jen málokdo.

V některých částech 
metropole jsou herny 
a kasina soustředěny 
ve velkém počtu. 
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